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    Am participat la acest eveniment la invitaţia eternului meu tânăr 

prieten Mugur Ciumăgeanu, alături de nu mai puţin tânărul la suflet psihiatru 

Radu Teodorescu; precum şi de psihologul nostru, Lucian Ile. O şcoală de 

vară e o idee excelentă. Şi regret enorm că tinerii psihiatri de la noi nu o 

cultivă. Deşi au o Asociaţie a lor, care ar putea avea iniţiative fecunde, de 

acest gen. Dar, poate că o şcoală de vară se instituie mai degrabă prin 

iniţiativa a câte unei personalităţi, cum a fost cea a lui Iorga, la Vălenii de 

Munte. În sfârşit, ideea că nu eşti la un Congres la care faci comunicări 

contra cronometru, e de la început îmbucurătoare. Mai ales pentru 

psihoterapie. De fapt, îmi amintesc acum  că am mai participat în ultimii ani 

la o şcoală de vară de psihoterapie, organizată de elevul şi prietenul meu de 

pe vremuri, dr.Cristian Furnică, la Predeal. Erau acolo tineri din toată ţara, 

care urmau formarea în logoterapie, inclusiv din Craiova. Făceau şi 

masterate în domeniu, se pregăteau pentru doctorate! Erau şi excelente 

prezentări de caz, aşa că, aveam în spate o oarecare experienţă. 

     La Biertan a fost cald. Toată vara aceasta a fost călduroasă şi 

secetoasă. Oamenii au fost însă proaspeţi, vii şi spontani, parcă nu aveau de-

a face nicidecum cu vremea. Şi cu bună dispoziţie, relaxată. Deşi la 

Bucureşti în acele zile erau nişte evenimente politice grozave. În sfârşit, ne-

am aşezat cu temei la un han foarte civilizat. Am mâncat bine. Am vizitat 

Bisericile-cetăţi de prin preajma locului. Am ascultat poveşti cu saşi şi cu 

ţara vinului, ce se întindea de aici în jos, pe Târnave. Şi iar istorii cu saşii 

veniţi şi apoi plecaţi…….Dar, am auzit şi despre psihoterapie. Desigur, şi 



despre cultură…dar şi prezentări şi analize de cazuri excelente. ... Profesorul 

Katschnig din Viena, deja prieten temeinic al României, a ţinut o prelegere 

despre relele ce se petrec în lume - mai ales în Europa – atunci când nu mai e 

finanţată psihoterapia. Eu am depănat amintiri, despre ceea ce ştiu că s-a 

încercat în psihoterapie pe aceste meleaguri prin anii `50, `60, despre şcoala 

din Cluj, despre Uţu Albini şi Jony Bâlcea, depre Dan Arthur şi încercările 

noastre de la Săvârşin din anii `60,  despre mişcarea de la Sibiu a dr. Stelian 

Bălănescu şi apoi despre Gătaia, despre Andrei Dumitrescu şi Radu 

Ricman......Au fost comunicări, referate, ...lumea şi-a amintit de anii de 

şcoală, ....mulţi au deja o cazuistică bogată la activ. Şcoala nu e la prima sa 

întâlnire, vor urma şi altele,....la stână am vorbit despre multe, lângă atâta 

caş şi urdă,....despre anii viitori....Radu Teodorescu nu va lăsa din mâini 

şcoala....Mugur Ciumăgeanu va fi în continuare la fel de activ ...la fel şi 

Lucian...şi alţii....şi alte colege....Lucrurile nu stau locului.....................Între 

timp, s-a pregătit şi s-a ţinut şi o altă Şcoala de vară de psihoterapie, la 

Păltiniş, de psihodramă, organizată de psihologul Vulcu din 

Sibiu.......vremuri cu evenimente variate,.....o societate cu multe feţe........ nu 

mai e ca pe vremea tinereţii  mele, cu cântece pionereşti........ 

 

 

     



 


